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_________________________________________________________________________________________________________________ 

 Utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, Storuman 2025-03-18, kl. 8.30-11.45 

       

Beslutande Ulrik Dahlgren (S) ordförande 

 Karin Malmfjord (S) 

 Malin Svensson (C) 

 Ulf Vidman (M)  

 Daniel Johansson (V)  §§ 9-25, 27-28, 30-33 

     

Övriga Maria Mickelsson kommunsekreterare  

 Peter Persson koncernchef 

 Patrik Nilsson administrativ chef, §§ 16 och 18 

 Helena Löfdahl redovisningsansvarig, § 29 

 Lina Olofsson ekonom, § 29    

 

 

 

  

 

 

 

 

 

Utses att justera Ulf Vidman  

 

Justeringens plats och tid Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering finns på  

sista sidan i protokollet.  

 

Underskrifter   Se digitala underskrifter på sista sidan i protokollet. 

                       

Sekreterare Maria Mickelsson  Paragrafer §§ 9-33 

 

  

Ordförande Ulrik Dahlgren  

 

 

Justerare Ulf Vidman 

 

 Bevis om tillkännagivande om justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

 

Organ                                             Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Sammanträdesdatum                     2025-03-18 

 

Datum då anslaget sätts upp          2025-03-20    Datum då anslaget tas ned    2025-04-11 

 

Förvaringsplats för protokollet      Kommunstyrelsens kansli 

 

 

Underskrift                                      _________________________________________________ 

                                                        Maria Mickelsson  
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KSAU § 9  KS/2024:651 - 018 

 

Medborgarförslag - Skyltar med förbud mot tomgångskör-

ning 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in om skyltar med förbud mot tomgångs-

körning.  

 

Förslagsställaren hänvisar till kommunens lokala förskrifter för att skydda 

människors hälsa och miljön där det anges att stillastående motordrivet for-

don får hållas i gång i högst 1 minut. Föreskrifterna samt särskild informat-

ion om tomgångskörning finns publicerad på kommunens hemsida men för-

slagsställaren önskar också att kommunen sätter upp informationsskyltar 

ute i samhället om att det är förbjudet att stå på tomgång i mer än 1 minut. 

Framförallt vid kommunens verksamheter och särskilt vid förskolorna och 

skolorna. Som kommunen uppger i sin information är barn ”känsligare och 

eftersom de är kortare kommer de också närmare avgaserna”.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-19 § 91 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut.  

 

Ärendet har därefter överlämnats till vägingenjören vid tekniska avdelning-

en för tjänsteutlåtande. 

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Storumans kommun har flertalet olika lokala föreskrifter publicerade på sin 

hemsida där kommunmedborgarna hänvisas för att informera sig om gäl-

lande föreskrifter. Tekniska avdelningen anser det inte nödvändigt att sätta 

upp skyltar på samhället och vid kommunens verksamheter då information 

finns publicerad på hemsidan.  

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänsteutlåtande 2025-01-15. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

----- 
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KSAU § 10  KS/2024:726 - 018 

 

Medborgarförslag - Fler skyltar om parkeringsförbud efter 

Strandvägen 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagsställaren föreslår att kom-

munen sätter upp fler skyltar om parkeringsförbud efter Strandvägen i  

Storuman.  

 

Förslagsställaren uppger att det för några år sedan blev parkeringsförbud 

under vinterhalvåret (kl. 07-16) efter Strandvägen. Ortsbefolkning och  

boende längs Strandvägen känner till att förbudet gäller hela sträckan men 

fiskegäster blir stående efter vägen i flera dygn. Förslagsställaren skulle 

vilja att det sattes upp fler skyltar om parkeringsförbud som förtydligar att 

förbudet gäller hela sträckan fram till hängbron. Fler skyltar behövs  

eftersom befintliga skyltar inte anger hur lång sträcka som parkeringsför-

budet gäller och att det kan missuppfattas att det endast är till nästa kors-

ning. Förslagsställaren uppger också att kontakt tagits med polisen flertalet 

gånger utan resultat.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-19 § 91 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till vägingenjören vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande. 

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Det finns redan skyltar som visar parkeringsförbud och när förbudet upp-

hör, och tekniska avdelningen har satt upp ytterligare en skylt vid gång- och 

cykelvägen mot båthamnen för att klargöra att förbudet inte upphör vid en 

korsning. Tekniska avdelningen anser att fler skyltar inte behövs och att  

polisen kan kontaktas om fordon parkerar längs sträckan. 

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänsteutlåtande 2025-01-14. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

-----  
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KSAU § 11  KS/2024:672 - 018 

 

Medborgarförslag - Minska kostnaden för hämtning av  

hushållsavfall 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in om att minska kostnaden för hämtning 

av hushållsavfall. 

 

Förslagsställaren föreslår att kommunen, inför nästa avfallsupphandling,  

inför uppsamlingsplatser för hushållens avfallskärl inom byar/samhällen 

och att undanta pensionärer, som själva får avgöra om de vill dra kärlet till 

uppsamlingsplats. Syftet är att minska kostnaderna. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-19 § 91 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till avfallshandläggaren vid tekniska avdelningen för 

tjänsteutlåtande.  

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Storumans kommun har oftast inte rådighet i markfrågan, vilket betyder att 

det kan tillkomma kostnader bland annat i form av markarrende och admi-

nistrativt arbete. Det administrativa arbetet innefattar bland annat att ta fram 

och besluta om nya avfallsföreskrifter där uppsamlingsplatserna i så fall ska 

framgå. 

 

Det skulle ändå kunna vara ett billigare alternativ att införa uppsamlings-

platser för kärlen men såsom nuvarande avtal är skrivna så kommer det inte 

bli någon större kostnadsbesparing. Inför kommande upphandling kan  

frågan komma att aktualiseras. 

 

Beredande organs förslag 

Avfallhandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2025-03-03. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget anses besvarat. 

----- 
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KSAU § 12  KS/2024:873 - 018 

 

Medborgarförslag - Gatubelysning vid återvinningen på  

Industrigatan i Tärnaby 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2024-12-22 där förslagsställaren vill att 

det ska införas en belysning vid återvinningsstationen på Industrigatan i 

Tärnaby. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-18 § 2 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till avfallshandläggaren vid tekniska avdelningen för 

tjänsteutlåtande. 

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

I Storumans kommun finns idag åtta återvinningsstationer (ÅVS). Det finns 

i dagsläget ingen belysning specifikt avsedd för dessa stationer och det 

finns inga avsatta investeringsmedel för att genomföra något sådant projekt. 

 

En sådan investering skulle medföra en ökad renhållningstaxa för kommu-

nens medborgare såväl som fritidshusägare.  

 

Beredande organs förslag 

Avfallhandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2025-03-03.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

----- 
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KSAU § 13  KS/2024:559 - 018 

 

Medborgarförslag - Lekpark på Saljesnäset 

 
Ett medborgarförslag har lämnats in om en lekpark på Saljesnäset. För-

slagsställaren uppger att det är långt för barnen att ta sig nästa lekplats på 

Vallnäsområdet och de även har svårt att hitta dit. Med tanke på de planer 

som finns att göra tomter på Solsidan bör det finnas en lekpark för att göra 

det området extra attraktivt för familjer att göra bygga sitt nya hem i det 

området.  

Förslagsställaren önskar även att det planeras för någon typ av pulkabacke i 

närheten av lekparken.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-17 § 79 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till handläggaren vid tekniska avdelningen för tjänste-

utlåtande.  

 

Handläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Frågan har diskuterats 2025-02-26 i den så kallade Stora plangruppen  

bestående av tjänstepersoner från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltning-

en, kommunstyrelseförvaltningen samt Storumans kommunföretag AB/ 

näringslivskontoret. Där framkom att om de nya tomterna på Solsidan bör-

jar bebyggas så är en förskola med i detaljplanen. Bedömningen är därför 

att anläggande av lekpark kan ske i framtiden om behovet ökar i form av 

fler bosatta barnfamiljer i området. 

 

Beredande organs förslag 

Handläggare Anna Edvalls tjänsteutlåtande 2025-03-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

-----  
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KSAU § 14  KS/2025:14 - 018 

 

Medborgarförslag - Skymningsrelä vid elljusspåret i  

Storuman-Stensele 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagsställaren föreslår ett skym-

ningsrelä på elljusspåret i Storuman-Stensele samt att tiden för belysningen 

utökas fram till kl. 22.00.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-18 § 2 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till handläggaren vid tekniska avdelningen.  

 

Handläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Nuvarande belysning släcks kl. 21.00 där vaktmästarna manuellt ändrar 

starten för belysningen efter tid då skymningen börjar. Vid längre ledighet, 

som till exempel vid jul och nyår, har belysningen utökad tid eftersom fler 

åkare nyttjar spåret då.  

 

Storumans kommun har beviljats bygdemedel till ny belysning vid elljus-

spåret i Stensele. Beställningen av jobbet är gjord hos en entreprenör som 

kommer påbörja arbetet under kommande barmarkssäsong. I Stensele 

kommer då en timer installeras så att man kan tända elljuset själv under en 

tidpunkt då belysningen är släckt. Motsvarande lösning finns vid elljusspå-

ret i Tärnaby. 

 

Beredande organs förslag 

Handläggare Anna Edvalls tjänsteutlåtande 2025-03-04.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget anses besvarat. 

----- 
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KSAU § 15  KS/2025:51 - 042 

 

Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2024 
 

Kommunstyrelsens har ett ekonomiskt resultat på 5 628 000 kronor 2024, 

d.v.s. nettokostnaderna är lägre än tilldelad budgetram. Överskottet kommer 

till stor del av realisationsvinst för försäljning av mark i Hemavan samt bra 

resultat för omlastningsterminalen, bredband och fastighetsförvaltningen. 

Om poster av engångskaraktär exkluderas från resultatet 2024 skulle kom-

munstyrelsen ha ett överskott på 7 819 000 kronor. 

 

Kommunstyrelsen sammantagna verksamhetsmål 2024 att klara minst 63 

procent av målen har uppfyllts. Den sammanlagda måluppfyllelsen uppgår 

till 74 procent vilket är 11 procentenheter bättre än kommunstyrelsens 

sammantagna verksamhetsmål. Måluppfyllelsen är 7 procentenheter sämre 

2024 jämfört med 2023.  

 

Kommunstyrelsens sammantagna mål för hållbar utveckling 2024 inom 

Agenda 2030 att klara minst 50 procent av målen har uppfyllts. Den sam-

manlagda måluppfyllelsen uppgår till 58 procent vilket är 8 procentenheter 

bättre än kommunstyrelsens sammantagna mål för hållbar utveckling inom 

Agenda 2030. Måluppfyllelsen är 6 procentenheter sämre 2024 jämfört med 

2023. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-02-28. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2024 godkänns. 

----- 

 

 

 

 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 9 (33)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-03-18  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 16  KS/2025:50 - 042 

 

Årsredovisning 2024 för Storumans kommun 
 

Årsredovisningen ska enligt lag om kommunal redovisning innehålla för-

valtningsberättelse, resultat- och balansräkning, finansieringsanalys och 

sammanställd redovisning. Den ska upprättas av kommunstyrelsen. För-

valtningsberättelsen ska bland annat innehålla en översikt över utvecklingen 

av verksamheten och om sådana förhållanden som inte redovisats i resultat 

och balansräkning och som inträffat under räkenskapsåret eller efter dess 

slut. 

 

Kommunens resultat uppgår till 5,4 mnkr. När de kommunala bolagen  

inkluderas uppgår resultatet till 7,1 mnkr och är lägre än föregående års  

resultat.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2025-03-06.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunstyrelsen fastställer årsredovisning 2024 för Storumans kom-

mun och överlämnar den till kommunfullmäktige för godkännande.  

----- 
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KSAU § 17  KS/2025:4 - 107 

 

Ägardirektiv för Storumans kommunföretag AB 
 

Förslag till ägardirektiv för Storumans kommunföretag AB har utarbetats. 

De nya ägardirektiven ska ersätta ägardirektiven antagna av kommunfull-

mäktige 2013-09-24, § 95.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-18 § 8 att anta principer för ägar-

styrning i Storumans kommun. Beslutet ersätter tidigare antagen ägarpolicy 

för Storumans kommun. I och med beslutet behöver ägardirektivet för  

Storumans kommunföretag AB också ses över. 

 

De väsentligaste förändringarna med förslaget berör verksamhetens inrikt-

ning och bolagets ansvar samt finansiella mål. I grunden behöver framför 

allt kommunens strategiska plan och finansiella strategi formaliseras så att 

det är styrande i den aktiebolagsrättsliga koncernen. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-03-05.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till ägardirektiv för Storumans kommunföretag AB  

antas. 

 

att kommunfullmäktiges tidigare beslut 2013-09-24 § 95 om ägardirektiv 

för Storumans kommunföretag AB upphävs. 

----- 
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KSAU § 18  KS/2025:114 - 026 

 

Revision av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2024 
 

Enligt Arbetsmiljöverkets författningssamling (AFS) 2023:1 om systema-

tiskt arbetsmiljöarbete ska årlig uppföljning av det systematiska arbetsmil-

jöarbetet (SAM) ske. Genom uppföljning av sjuktal och medarbetarunder-

sökning har kommunens uppföljning skett tidigare år.  

 

Efter granskning av Arbetsmiljöverket under 2022 anses uppföljningen för 

knapphändig varvid kommunen ålagts att utveckla den årliga uppföljningen 

av SAM.  

 

Årets uppföljning finns med som beslutsunderlag och avser alla nämnder och 

kommunstyrelsen.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2025-02-25.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att redovisningen godkänns 

 

att förvaltningen får i uppdrag att genomföra åtgärder i de avseenden brister 

konstaterats.  

----- 
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KSAU § 19  KS/2025:122 - 530 

 

Trafikförsörjningsplan 2025-2028 för Storumans kommun 
 

Trafikförsörjningsplanen ska uppdateras årligen på begäran av Regionala 

kollektivtrafikmyndigheten (RKM). Förslag till trafikförsörjningsplan för 

perioden 2025–2028 har upprättats. 

 

För att aktualisera planen har bland annat kollektivtrafiklinje 319 lagts till 

och det har gjorts små redaktionella ändringar. I trafikförsörjningsplanen 

har målen konkretiserats utifrån pågående arbete och vision, samt önskemål 

från medborgare och politiker. 

 

Beredande organs förslag 

Trafikplanerare Emma Hörnqvists tjänsteutlåtande 2025-02-26.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till trafikförsörjningsplan 2025-2028 fastställs. 

----- 
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KSAU § 20  KS/2024:537 - 210 

 

Detaljplaner i Tärnaby, särskilt Laxvik 1:23 (initiativärende) 
 

Hans-Peter Carlson (L) har 2024-08-14 lämnat in rubricerat initiativärende 

där han skriver följande: 

 

”Sverige har en avstannande konjunktur. Konkurser och arbetslöshet ökar. 

Samtidigt vet vi att konjunkturen går upp och ner i cykler. Den som är 

rustad när en högkonjunktur tar fart är att gratulera. Ändå ligger vår kom-

munala obeslutsamhet som en våt filt över utvecklingen i Tärnaby. Ambi-

tiösa planer för utveckling och exploatering ligger i träda då vi från kom-

munen inte beslutat vad vi skall göra med vår stora fastighet Storuman 

Laxvik 1:23. Det finns sedan tidigare beslut om att kommunen kan exploa-

tera 1:23 i egen regi. Det finns planbesked för fastigheterna 1:22(2), 

1:102(2) och 1:45. Ändå kan de inte få fram planer – för att 1:23 ligger 

som en broms-kloss i vägen. Detta är skadligt för utvecklingen i Tärnaby. 

Det är skadligt för näringsliv och invånare. Det är inte minst skadligt för 

kommunen som riskerar att stå i nästa konjunkturuppgång utan  

detaljplaner och exploateringar. Tärnaby har en nyligen framtagen FÖP. 

Kommunen har de beslut som krävs, både på detaljnivå och strategiskt. 

Ändå händer det ingenting.” 

 

Hans-Peter Carlson föreslår 

 

att kommunstyrelsen ger tekniska avdelningen i uppdrag att påbörja plan-

arbetet och söka planbesked samt inleda detaljplanering 

 

att kommunstyrelsen ger tekniska avdelningen i uppdrag att samverka med 

övriga exploatörer (1:22, 1:102) för effektiv planering 

 

att kommunstyrelsen får kvartalsvis rapportering på framdriften av detta 

viktiga arbete. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-03 § 127 att överlämna initiativären-

det till arbetsutskottet för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till 

teknisk chef för tjänsteutlåtande.  

 

Teknisk chefs tjänsteutlåtande och bedömning 

Framtagandet av detaljplaner hanteras enligt den upparbetade rutinen för 

investeringar. Nämnder och förvaltningar får sammanställa sitt behov av in-

vesteringar. Dessa prioriteras sedan via koncernledningsgruppen (KCL) där  
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KSAU § 20 – forts.  

 

ett färdigt underlag presenteras politiken för beslut. Inför eventuell priorite-

ring i KCL har dialog förts med politiken för att på ett effektivare sätt prio-

ritera inriktningen för kommunen. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-12-18, § 182 om projekt som ska priori-

teras under året, där fanns inte detaljplan för Laxnäs 1:23 med.  

 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden är ansvariga för arbetet med detalj-

planer. I det ansvarsområdet ingår det att samverka såväl med tekniska av-

delningen som med samtliga exploatörer och intressenter. 

 

Tekniska avdelningen har under hösten 2024 tagit fram en vägutredning 

som visar hur fastigheterna Laxnäs 1:22, 1:23 och 1:102 kan knytas ihop för 

att få sammanhängande exploatering. Vägutredningen har delgivits miljö- 

och samhällsbyggnadsnämnden så att detaljplaner för området därmed kan 

samordnas och planläggning för fastigheterna kan ske separat. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2025-02-04. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att initiativärendet avslås. 

----- 
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KSAU § 21  KS/2024:437 - 253 

 

Ansökan om markförvärv -  del av Laxvik 1:54 m.fl. 
 

Geranio Property Västerbotten AB har ansökt om att förvärva hela  

bostadsområdet ”Sjukstugubacken”, fastigheten Laxvik 1:54 i Tärnaby.  

 

Kommunstyrelsen har 2024-09-03 § 119 beslutat uppdra till tekniska avdel-

ningen att utreda om kommunen kan sälja delar av fastigheten, kvarters-

marken i östra delen av fastigheten, till intressenten.  

 

Teknisk chefs tjänsteutlåtande och bedömning 

Tekniska avdelningen har fört dialog med intressenten att förvärva del av 

kvartersmarken i östra delen av fastigheten alternativt östra delen av detalj-

planeområdet. Intressenten är villig att förvärva marken till en krona.  

 

I Storumans kommuns Riktlinjer för kommunala markanvisningar och  

exploateringsavtal ges anvisningar för prissättning av mark. Där framgår tre 

olika prissättningsalternativ. Genom dessa prissättningsalternativ säkerställs 

att fastigheter säljs till ett marknadsmässigt pris för att kommunen inte ska 

bryta mot det regelverk som framgår av kommunallag. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2025-02-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att ansökan om markförvärv avslås med hänvisning till teknisk chefs tjäns-

teutlåtande och bedömning. 

----- 
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KSAU § 22  KS/2024:440 - 253 

 

Avsiktsförklaring - Laxnäs 1:104 
 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-30 § 120 att värdera och därefter sälja 

fastigheten Laxnäs 1:104 till Geranio Property Västerbotten AB med krav 

på byggnation av ett lägenhetshus.   

 

Geranio Property Västerbotten AB har nu inkommit med en ny önskan om 

att inte förvärva fastigheten utan i stället få en avsiktsförklaring för fastighet 

Laxnäs 1:104. Detta då köparen av fastigheten upplever att det är för kort 

med tid att bebygga fastigheten under en tvåårsperiod, vilket är ett krav i 

köpeavtalet. Kravet finns med för att fastigheten ska kunna återgå i kom-

munens ägo ifall ingen bebyggelse sker på fastigheten.  

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2025-02-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att en avsiktsförklaring för en period om ett år upprättas med Geranio  

Property Västerbotten AB. 

----- 
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KSAU § 23  KS/2025:35 - 106 

 

Positionspapper för E12-stråket - Strategisk öst-västlig  

försörjningskorridor i Norden och Arktis 
 

Storumans kommun har under årtionden varit en av dom drivande i arbetet 

att utveckla den öst-västliga förbindelsen längs E12-stråket. Arbetet har i 

huvudsak skett i samverkan med andra offentliga aktörer och genom med-

lemskap i olika organisationer som har som målsättning att utveckla stråket. 

Mycket har åstadkommits under årens lopp som bidragit till regionens och 

stråkets vidare utveckling. 

  

Vikten av utvecklade öst-västliga förbindelser har än mer hamnat i fokus  

efter en tid av ökande konflikter i världen och behovet att stärka den euro-

peiska och nordiska sammanhållningen är stort. Försvaret rustar och mili-

tära mobilitetsstråk håller på att pekas ut av försvaret och NATO vilket 

kompletterar den civila användningen. Stråken Trondheim-Sundsvall samt 

Narvik-Boden-Haparanda/Torneå har med anledning av befintlig järnvägs-

infrastruktur redan pekats ut som viktiga. Men avståndet landvägen mellan 

dessa stråk är stort och behov finns av ett kompletterade öst-västligt stråk 

längs E12 för att klara försörjningen vid kris och krig samt för att tillgodose 

samhällets behov av transportflöden. 

  

Syftet med positionspapperet är att samla organisationer och pågående ut-

vecklingsarbeten för att gemensamt verka för att E12-stråket etableras som 

en strategisk försörjningskorridor i Norden och Arktis. Ambitionen är att 

positionspapperet efter beslut i motsvarande instanser, undertecknas av  

övriga berörda organisationer. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-03-05. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att förslaget till positionspapper för E12-stråket godkänns.  

----- 
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KSAU § 24  KS/2025:83 - 060 

 

Ansökan om medfinansiering - projekt Framtidens arbets-

plats 
 

Omsorgsnämnden har 2025-02-17 insänt en ansökan till Europeiska social-

fonden samt till Region Västerbotten gällande rubricerat projekt. Ansökan 

innehåller en kontant medfinansiering från Storumans kommun på totalt 

765 000 kr under tre år och därför söks medfinansiering av denna summa 

från bygdemedel avsatta för näringslivsfrämjande åtgärder och medfinan-

siering av projekt. 

 

Projektbeskrivning 

Projektets ska höja kompetensen hos personal inom äldreomsorgen i  

Storumans kommun i syfte att öka kvaliteten i verksamheten. Det finns de 

som är nya i yrket och helt saknar utbildning för arbete inom omsorgen och 

som behöver lära sig allt från grunden. Genom att tillvarata kunskap och 

förmågor hos erfaren personal och utbilda så kallade yrkesinstruktörer som 

får en fördjupad handledarutbildning och blir utbildarens (projektledarens) 

förlängda arm på arbetsplatsen, kan utbildningarna flytta ut på arbetsplat-

serna och där integreras med ordinarie verksamhet. Utbildningen ska ut-

formas i samarbete med företrädare för arbetsplatserna. Utbildaren och in-

struktörerna samarbetar nära och kan hela tiden anpassa insatserna efter så 

väl individens som verksamhetens behov. Ett av projektets viktigaste mål är 

att inkludera dem som inte har tillräckliga språkkunskaper för att utföra sitt 

arbete och att utveckla den kompetens som krävs. 

 

Projektet kommer att genomföras av en projektledare som också ska fun-

gera som den huvudsakliga utbildaren i projektet. Projektledaren kommer 

att erbjuda kartläggning av samtliga anställda i målgruppen som saknar 

formell utbildning inom yrket. Vid kartläggningen sker en intervju med del-

tagaren och formuläret Individuell kompetenskartläggning kommer att fyl-

las i. 

 

De deltagare som visar sig bäst lämpade för uppdragen ska utbildas till  

yrkesinstruktörer och/eller språkombud. De ska sedan under projektets 

andra fas vara resurser vid basutbildningen till de större målgrupperna. Det 

ska finnas en yrkesinstruktör/språkombud på varje deltagande enhet under 

projektperioden. 

 

Projektledaren och yrkesinstruktörer ska samarbeta med Lärcentrums stu-

die- och yrkesvägledare för att deltagare som vill ta del av fortbildning 

också efter projekttiden ska kunna få en individuell fortbildningsplan för att  
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KSAU § 24 – forts.  

 

kunna fortsätta arbetet med kompetenshöjande insatser. En projektadminist-

ratör/ekonom kommer att anställas på deltid. 

 

Styrgrupp 

- Projektledare 

- Socialchef 

- Verksamhetschef äldreomsorg 

- Rektor Lärcentrum 

- Facklig representant (Kommunal) 

 

Projektperiod 

2025-10-01 – 2028-03-31 

 

Finansieringsbudget 

 2025 2026 2027 2028 

Storumans kommun 76 500 306 000 306 000 76 500 

Europeiska socialfonden 160 159 1 540 636 1 940 636 160 159 

Region Västerbotten 67 063 273 000 257 876 167 063 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för projekt. Bered-

ningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-03-06.  

 

Kommunledningsgruppen har vid sammanträde 2025-03-10 tillstyrkt med-

finansiering av projektet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 76 500 kr för år 2025, 306 000 kr för år 2026, 

306 000 kr för år 2027 och 76 500 kr för år 2028 ur bygdemedel avsatta för 

näringslivsfrämjande åtgärder och medfinansiering av projekt. 

----- 
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KSAU § 25  KS/2025:84 - 060 

 

Ansökan om medfinansiering - projekt Näringslivsutveckling 

för en hållbar framtid i Region 10 
 

Lycksele kommun har 2025-02-17 inkommit med ansökan om medfinansie-

ring till rubricerat projekt. Lycksele kommun är projektägare och övriga nio 

kommuner i Region 10 är samverkansparter. Sökt belopp för medfinansie-

ring från Storumans kommun är totalt 661 295 kr. 

 

Projektbeskrivning 

Projektet syftar till att stärka företagens konkurrenskraft och utvecklings-

möjligheter i Region 10 genom att förbättra deras förmåga att anpassa sig 

till en snabbt föränderlig omvärld. Projektet fokuserar på att öka samverkan 

mellan företag, akademi och stödstrukturer, samt att främja hållbarhet och 

innovation. Genom individuella rådgivningar, workshops och nätverksträf-

far ska företagen få verktyg och kunskap för att bli mer robusta och konkur-

renskraftiga. Projektet bidrar också till att uppfylla flera av FN:s globala 

mål för hållbar utveckling, inklusive jämställdhet, anständiga arbetsvillkor 

och hållbar industri. 

 

Projektet har fyra delmål: 

o Företagens konkurrenskraft och robusthet har stärkts och förmågan att 

anpassa sig till en föränderlig och instabil omvärld har ökat. 

o Företag har ökat samverkan inom Region 10 och med närliggande om-

råden, branschvis och tvärsektoriellt, för att stärka Övre Norrlands 

livskraft. 

o Företag har en ökad kännedom, tillgång till och samverkan med aka-

demi, stödstrukturer och externa finansiärer likt företag i närhet till 

kuststäderna har. 

o Näringslivsfunktionernas kapacitet i förhållande till en föränderlig 

omvärld har stärkts genom ökat lärande och nätverkande nationellt 

och nordiskt. 

 

Det operativa arbetet i projektet ska i Storumans kommun utföras av  

näringslivskontoret inom Storumans kommunföretag AB. 

 

Projektperiod 

2025-10-01 – 2028-12-31. 

 

Styrgrupp 

Region 10:s näringslivschefsgrupp ska fungera som styrgrupp med  

Lycksele kommuns näringslivschef som sammankallande i samarbete med  
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KSAU § 25 – forts.  

 

R10:s ordförandekommun. Styrgruppen ska regelbundet rapportera till 

R10:s kommunchefsgrupp samt till den politiska ledningen (kommunstyrel-

sens presidium i respektive kommun). 

 

Sökt medfinansiering från Storumans kommun 

2025 2026 2027 2028 

5 630 kr 224 437 kr 229 824 kr 201 404 kr 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för projekt. Bered-

ningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-03-06.  

 

Kommunledningsgruppen har vid sammanträde 2025-03-10 tillstyrkt med-

finansiering av projektet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 5 630 kr för år 2025, 224 437 kr för år 2026, 

229 824 kr för år 2027 och 201 404 kr för år 2028 ur bygdemedel avsatta 

för näringslivsfrämjande åtgärder och medfinansiering av projekt. 

----- 
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KSAU § 26  KS/2025:48 - 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

- Storumandagarna 2025 (Storumans IK) 
 

Storumans IK (SIK) har 2025-01-30 inkommit med ansökan om bidrag ur 

bygdemedel för evenemangsutveckling för evenemanget Storumandagarna 

2025, som ska genomföras under sista helgen i juni. Ansökan gäller en 

summa på 100 000 kr. 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för bygdemedel. 

Beredningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-03-05.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 100 000 kr ur bygdemedel avsatta för evene-

mangsutveckling för år 2025. 

 

Jäv 

Daniel Johansson (V) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning 

och beslut.  

----- 
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KSAU § 27  KS/2025:54 - 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

2025 - Ride The Cow (Friåkningsföreningen i Hemavan) 
 

Friåkningsföreningen i Hemavan har 2025-01-31 inkommit med ansökan 

om bidrag ur bygdemedel avsatta för evenemangsutveckling för evene-

manget Ride the Cow som ska genomföras under vecka 15. Sökt bidrag är 

totalt 100 000 kr. 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för bygdemedel. 

Beredningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas med undantag för kost-

nadsposten mat till volontärer 10 000 kr. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-03-06.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 90 000 kr ur bygdemedel avsatta för evenemangs-

utveckling för år 2025. 

----- 
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KSAU § 28  KS/2025:146 - 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

2025 – Kulturevenemang (Kulturakademin) 
 

Kulturakademin har 2025-02-28 inkommit med ansökan om bidrag ur byg-

demedel för evenemangsutveckling för arrangerande av kulturaktiviteter 

under år 2025. Detta omfattar Kulturveckan i Tärnaby, Storumandagarna, 

arrangemang vid skolavslutningarna, med mera. Sökt belopp är 95 000 kr. 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för bygdemedel. 

Beredningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-03-06.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 95 000 kr ur bygdemedel avsatta för evenemangs-

utveckling för år 2025. 

----- 
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KSAU § 29  KS/2024:700 - 980 

 

Bygdemedel 2025 - föreningsbidrag 
 

Länsstyrelsen har fastställt riktlinjer för beviljande av bygdemedel till före-

ningar. Ansökningar lämnas direkt till länsstyrelsen och remitteras till 

kommunerna som bereder, prioriterar och lämnar ett yttrande (tillstyrker  

alternativt avstyrker bidrag). Länsstyrelsen beslutar därefter om bidrag. 

Förslag till bifall ska vara i linje med kommunens handlingsplan för  

bygdemedel. 2025 års handlingsplan fastställdes av kommunstyrelsen  

2024-11-05 § 171 och godkändes av länsstyrelsen 2024-12-18. 

 

Länsstyrelsen har 2025-02-21 remitterat inkomna ansökningar till kommu-

nen för yttrande. 2025 års totala tillgängliga beslutsutrymme uppgår till 

15 276 297 kronor. Enligt handlingsplanen ska 43 % av dessa medel - 

6 568 808 kronor - fördelas till föreningsbidrag och övriga ansökningar.  

 

Ärendet har beretts av kommunens beredningsgrupp för bygdemedel  

bestående av redovisningsansvarig och ekonom vid administrativa enheten 

samt utredare och kommunsekreterare vid kanslienheten.  

 

Vid sammanträdet görs en genomgång av remitterade ansökningar samt  

förslag till beslut.  

 
Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till länsstyrelsen om föreningsbidrag ur bygdemedel 

2025 enligt upprättad sammanställning, av vilken bland annat framgår  

följande:  

 

Tillstyrkta ansökningar 
Ärendebeteckning 

Sökande    

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2025:98 

Föreningen Vildmannen 

   

Utställningshus för konst-

hantverk m.m. 

14 400 

KS/2025:99 

Storumans lokalavdelning 

Friluftsfrämjandet 

Energieffektivare belys-

ning – del av ansökan 

som avser byte av belys-

ning i östra slalombacken 

och liftspåret samt under-

håll av liftvajer  

450 000 
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Tillstyrkta ansökningar – forts. 

Ärendebeteckning 

Sökande   

 

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2025:104 

Åskilje-Pausele bygdegårds-

förening u.p.a. 

Nya armaturer för  

LED-lampor till Åskilje-

bygdens skidspår 

229 448 

KS/2025:103 

Norrbergs idrotts- och  

intresseförening 

Solkraft Byastugan 272 964 

KS/2025:149 

Björkvattsdalens bygde-

gårdsförening 

Tillgänglighetsanpassning 

entré 

300 000 

 

KS/2025:105 

Storumans kommun 

Energieffektivisera Ripan 

1 (samlingslokal för stu-

diecirklar m.m.) 

737 100 

KS/2025:106 

Oltokkens intresseförening 

Luftvärmepump 

Samlingslokal 

45 000 

KS/2025:107 

Långvattnets byalag 

Murning av skorsten i 

kvarnstuga 

50 090 

KS/2025:108 

Umfors bys samfällighets-

förening 

Vatten och avlopp  

Umfors byastuga 

160 200 

KS/2025:109 

Stensele sportklubb 

Upprustning av Blå kupan 376 515 

KS/2025:110 

Kulturakademin 

Kulturakademin 2025 – 

cirkus  

99 000 

KS/2025:111 

Kulturakademin 

Kulturakademin drama 50 400 

KS/2025:112 

Kulturakademin 

Kulturakademin film och 

workshop 

72 000 

KS/2025:117 

Storumans Folkets Hus-

förening 

Renovering Folkets hus  242 550 

KS/2025:121 

Tärna hembygdsförening 

Nytt tak vävstugan 754 920 

KS/2025:131 

Stensele hembygdsförening 

Anpassning av köket i 

Stensele hembygdsgård 

218 610 
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Tillstyrkta ansökningar – forts.  

Ärendebeteckning 

Sökande    

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2025:132 

Sionförsamlingen  

Långsjöby 

Solpaneler och batteri-

backup Servicepunkt Sion 

Långsjöby 

325 463 

KS/2025:133 

Adventkyrkan Slussfors 

Isolering tak i matsal 173 390 

KS/2025:134  

Hemavan Tärnaby Närings-

förening 

Tentipikåta för samverkan 189 000 

KS/2025:135 

Gunnarns idrottsklubb 

Utveckling gym 63 000 

KS/2025:136 

Storumans kommun 

Ny hängbro i Tärnaby 568 800 

KS/2025:137 

Storumans kommun 

Nytt klubbhus på multia-

renan 

800 000 

KS/2025:139 

Kulturakademin 

Kulturakademin online 26 100 

KS/2025:140 

Ersmarks, Sandviks m.fl. 

byaskifteslag 

Solcellsanläggning  

byastugan Blaiken 

151 275 

KS/2025:143 

Luspens ryttarförening 

Utrustning för effektivise-

ring (tvättmaskin, av-

fukatre, bredband, wifi-

kameror) 

96 300 

KS/2025:145 

Oltokkens intresseförening 

Spårsladd Oltokken 42 300 

 

 Avstyrkta ansökningar 

Ärendebeteckning 

Sökande  

Projektnamn/-innehåll 

KS/2025:99 

Storumans lokalavdelning 

Friluftsfrämjandet 

Energieffektivare belysning – del av 

ansökan som avser schablonkostnader 

och fördyringar 

KS/2025:100 

Grundfors byaförening 

Avyttring elljusspår 
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KSAU § 29 – forts. 

 

Avstyrkta ansökningar – forts. 

Ärendebeteckning 

Sökande  

Projektnamn/-innehåll 

KS/2025:101 

Åskiljeby vattenförening 

Brunnsborrning Åskiljeby vatten-

förening 

KS/2025:103 

Norrberg Långsjöby jakt-

skytteklubb 

Anpassning för fortsatt jaktskyttebana 

Norrberg 

KS/2025:119 

Storskogs byaförening 

Guelieloekte – öka tillgänglighet ge-

nom upprustning av väg till sjön 

KS/2025:120 

Gunnarns viltvårdsområdes-

förening 

Skjutbana Gunnarn 

KS/2025:138 

Friåkningsföreningen 

Ride the Cow 2025 

KS/2025:141 

Slussfors idrottsförening 

Bastu Slussfors badplats 

KS/2025:142 

Storumans missionsförsam-

ling 

”Välkommen!” (reparation av huvud-

ingång och takrännor vid missions-

kyrkan) 

KS/2025:144 

Blåbandisternas fjällgårds-

förening 

Energibesparande åtgärder 

 

Jäv 

Daniel Johansson (V) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning 

och beslut.  

----- 
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KSAU § 30  KS/2024:871 - 000 

 

Remiss - Klimat- och näringslivsdepartementets promemoria 

Att åter möjliggöra utvinning av uran 
 

Klimat- och näringslivsdepartementet har i remiss daterad 2024-12-20 gett 

Storumans kommun möjlighet att yttra sig över promemorian Att åter möj-

liggöra utvinning av uran.  

 

Yttrande ska ha inkommit senast den 20 mars.  

 

Ärendet har överlämnats till stabschef Jimmy Lindberg för tjänsteutlåtande 

samt internremitterats till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för syn-

punkter.  

 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens yttrande 2025-01-24 

Tillståndsprövningen och lagstiftningen för de verksamheter som kommer 

påverkas av föreslagen förändring kommer att förbli oförändrad. Detta in-

nebär att miljöprövningen kommer att göras enligt dagens prövningar. Ris-

kerna med brytning av uraninnehållande fyndigheter är desamma som för 

utvinning av basmetaller, ädelmetaller och järn vilket innebär att pröv-

ningsmyndigheterna har god kännedom om dessa. Uran kan dessutom vittra 

i kontakt med syre och övergår då i en form som har hög rörlighet. Detta är 

vanligt vid sulfidhaltiga sura material men uran vittrar även vid neutrala 

pH-värden. Detta kräver att prövnings- och tillsynsmyndigheterna ställer 

vanligt förekommande krav kring vatten- och avfallshantering även i dessa 

fall. 

 

Förslaget kan underlätta för verksamheter som har krav på att rena exem-

pelvis vatten från sin verksamhet. Med dagens förbud får vatten inte renas 

på ett effektivt sätt så att koncentrationen på avfallet blir för högt. Med för-

slaget kan detta reningen bli mer effektiv. 

 

Utifrån de risker och konsekvenser som förslaget medför anser nämnden att 

kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till förslaget om ändring i lagstift-

ningen. 

 

Stabschefs bedömning 

Frågan om prospektering eller brytning av uran är i nuläget inte aktuell i 

Storumans kommun. Det finns ingen ansökan med tillhörande miljökonse-

kvensbeskrivning att ta ställning till. Området från Storumans tätort upp 

mot Kyrkberg tillhör dock ett område där gammastrålning från uran är hög 

nationellt sätt. Uran kan innebära hälsofara för de som utvinner mineralet  
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KSAU § 30 

 

och för lokalbefolkningen. Det är därför extra viktigt med miljökonse-

kvensbeskrivning och försiktighetsmått för hantering och i arbetsplan. Till-

ståndsprövningen och lagstiftningen för de verksamheter som kommer på-

verkas av föreslagen förändring kommer att förbli oförändrad. Detta inne-

bär att miljöprövningen kommer att göras enligt dagens prövningar. 

Svärtträskgruvan är ett exempel där bolag gått i konkurs i vår kommun och 

där utsläpp kunnat ske i 8 år innan saneringsåtgärder från tillsynsmyndighet 

sattes in. Den mekanismen behöver tryggas/snabbas på och den innefattar 

andra lagar. 

 

Stabschefen delar miljö- och samhällsbyggnadsnämndens bedömning och 

föreslår att kommunstyrelsen ställer sig positiv till ändringarna i lagstift-

ningen.  

 

Beredande organs förslag  

Stabschef Jimmy Lindbergs tjänsteutlåtande 2025-02-04.  

 

Kommunstyrelsens behandling 2025-02-04 § 14 

Vid sammanträdet förs diskussioner om promemorians innehåll bland annat 

kopplat till den kommunala självstyrelsen. Kommunstyrelsen beslutar att 

överlämna ärendet till arbetsutskottet för slutbehandling vid sammanträde 

den 18 mars, samt uppdrar till presidiet att inför sammanträdet ta fram för-

slag till yttrande baserat på förvaltningens bedömning och förda diskussion-

er vid sammanträdet.  

 

Vid dagens behandling av ärendet förs ytterligare diskussioner kring kom-

munens ställningstagande i frågan och utformningen av yttrandet utifrån det 

förslag som presidiet tagit fram inför sammanträdet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till Klimat- och näringslivsdepartementet av vilket sam-

manfattningsvis framgår att kommunen motsätter sig inskränkningar mot 

det kommunala vetot som förslaget kan medföra samt anser att förbudet 

mot att utvinna uran ska kvarstå och att uran därmed inte ska utgöra kon-

cessionsmaterial.  

----- 
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KSAU § 31  KS/2024:874 - 000 

 

Remiss - Västerbottens läns energi- och klimatstrategi, 2024 

års revidering 
 

Region Västerbotten har i remiss daterad 2024-12-26 inbjudit Storumans 

kommun att lämna synpunkter på förslag till revidering av länets energi- 

och klimatstrategi, med hänsyn till de nya klimatpolitiska målen. Remissvar 

ska vara Region Västerbotten tillhanda senast den 14 mars 2025. Med an-

ledning av detta har förlängd remisstid begärts och beviljats. 

 

Synpunkter från Storumans kommun 

Remissen ställer ett antal konkreta frågor kring förslag och synpunkter. Ett 

förslag till yttrande, med både principiella synpunkter och svar på de ställda 

frågorna, har upprättats i samråd mellan energi- och klimatrådgivare, över-

siktsplanerare, stabschef, miljö- och samhällsbyggnadschef samt kommun-

kansliets utredare.  

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-02-27.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till Region Västerbotten enligt upprättat förslag. 

----- 
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KSAU § 32  KS/2025:34 - 000 

 

Remiss - Ny strategisk plattform för MidtSkandia fram till 

2040 
 

MidtSkandia har sedan årsskiftet 2023/2024 arbetat med att ta fram en ny 

strategisk plattform för arbetet. Inledningsvis genomfördes en fysisk 

workshop i Tärnaby, som sedan följt av två digitala träffar och utvecklings-

arbete i sekretariatet. Strax innan jul 2024 sändes en första version ut till 

styrelsen i MidSkandia för påseende och inspel. Målet för processen är att 

vid styrelsemötet i MidtSkandia den 15 maj fastställa ett slutligt förslag som 

ska beslutas på årsmötet den 12-13 juni i Storuman.  

 

MidtSkandia har 2025-01-20 översänt remiss till sina medlemmar över för-

slag till ny strategisk plattform för MidtSkandia fram till 2040. De svar som 

redan tidigare kommit har noterats, men inte inarbetats i det upprättade un-

derlaget. De kommer att behandlas med övriga remissvar.  

 

Svar på remissen önskas senast den 20 mars.  

 

Förslag till yttrande har upprättats.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till MidtSkandia enligt upprättat förslag. 

----- 
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KSAU § 33  KS/2024:40 - 510 

 

Förfrågan om överenskommelse om samarbete mellan  

Storumans kommun och Trafikverket - samverkan i sam-

hällsplaneringen 
 

Trafikverket ser behov att reglera samarbetet med kommunen genom en 

överenskommelse. Detta har diskuterats sedan 2019 genom ett upprättat 

förslag till överenskommelse men nu har en ny förfrågan kommit till kom-

munen. 

 

Bedömning 

Kommunen och Trafikverket har gemensamma beröringspunkter i frågor 

som gäller den statliga infrastrukturen. E12 och E45, Tvärbanan och In-

landsbanan i kommunen utgör riksintressen för infrastruktur som myndig-

heten ska skydda från funktionsbegränsande påverkan. Samverkan sker idag 

genom planprocessen, vid behov och vid det årliga avstämningsmötet. Tra-

fikverket redogör att en överenskommelse kan förtydliga samverkan samt 

hur organisationerna gemensamt utvecklar, effektiviserar och samordnar 

vardera parts arbete för att skapa ett långsiktigt hållbart transportsystem. 

 

Trafikverket har utsett en intern kontaktperson som kommunen i första hand 

ska ta kontakt med för sina planärenden. Storumans kommun bedömer att 

den lagstadgade processen är tillräcklig. Region Västerbotten ställer inget 

krav eller säger sig ha uppmuntrat till sådan samarbetsform. Frågan har dis-

kuterats i kommunens plangrupp som inte ser behov av en särskild överens-

kommelse. Man önskar fortsatt samarbete vid behov och i enlighet med or-

dinarie processer (enligt plan-och bygglag och miljöbalken) samt enligt gäl-

lande formalia för åtgärdsvalsstudier, transportplaner och trafikplaner. 

 

Stabschefens samlade bedömning är att det saknas behov av ett samver-

kansavtal.  

 

Beredande organs förslag 

Stabschef Jimmy Lindbergs tjänsteutlåtande 2025-01-31.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att inte teckna överenskommelse om samarbete med Trafikverket med hän-

visning till stabschefens bedömning.  

----- 

 


